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L’avaria a l’estació de tren de Gavà, a la línia R2 Sud, ha posat 
en evidència la deficient gestió d’Adif que ha deixat milers 
d’usuaris i usuàries de Rodalies amb greus dificultats de 
mobilitat durant molts dies  

Tiratge  auditat per:

membre de l'associació

Foto: El Bruguers

MEDI AMBIENT Pàgina 12

Gran manifestació 
contra el creixement 
urbanístic al Baix 
Llobregat
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El Club Bàsquet 
Santfeliuenc 
assoleix l’ascens 
a la Lliga LEB Plata
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Desmantellat al 
Prat un edifici 
convertit en 
una factoria 
de marihuana

Per VENDRE pot fer els passos que vulgui, 
pero, de definitius, només n'hi ha un: Sr. Cos

45 anys venent, tot un referent per a la gent 
de la ciutat que va al poble o al camp

Truqui i visitarem la seva finca 
aconsellant-li el millor sense cap compromís. 
Anem al gra i no li fem perdre el temps.

MASIES · CASES RURALS 
 FINQUES RÚSTIQUES

TORRES · CASES DE POBLE · CASTELLS

www.fincascos.com

Sr. Cos  933 633 500
C/ París, 130 entl. - BARCELONA -       933 633 500

info@fincascos.com
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Recta final de la campanya 
electoral al Baix Llobregat
Les eleccions municipals se celebraran el pròxim diumenge 28 de maig

Lals habitants dels 947 
municipis catalans, entre 
els quals es troben els 

trenta de la comarca del Baix 
Llobregat, estan convocats 
el diumenge 28 de maig del 
2023 a les urnes per escollir 
qui governarà cadascun dels 
ajuntaments.  Les eleccions 
municipals, que se celebren 
cada quatre anys, són les 
que tenen més incidència en 
el dia a dia de la ciutadania, 
perquè serveixen per triar els 
representants -batlles i regi-
dors- que tindran la respon-
sabilitat d'adoptar les polí-
tiques més vinculades a la 
població. Els partits les afron-
ten no només amb voluntat 
d'assumir la màxima quanti-
tat d'alcaldes i representants 
possibles, sinó també com 
a plataforma per afermar el 
seu poder local.La campan-
ya electoral va engegar el 
passat dijous 12 de maig (és 
a dir, la mitjanit del dia 11) i 
acabarà la mitjanit del diven-
dres 26 de maig. L’endemà 
serà la jornada de reflexió, 

vigília del dia d’eleccions. El 
dia 17 de juny, si no es pre-

senten recursos en contra 
dels resultats, es constituiran 

els ajuntaments i s’investirà 
l’alcalde o alcaldessa.

Foto: Arxiu

Catalunya en Miniatura  
celebra quaranta anys de vida

El parc de Catalunya en Miniatura, ubicat al municipi 
de Torrelles de Llobregat, celebra enguany els seus 
quaranta anys d'existència amb una programació 

d'actes centrada en la cultura popular catalana. Durant 
el maig, el complex acull trobades amb diverses 
federacions i colles del país amb la finalitat d'oferir al 
públic infantil i adult exhibicions del folklore català.

Reclamen un segon grup de  
P3 a l’escola Puig d’Agulles

Unes vint famílies de Corbera van demanar a la 
Conselleria d’Educació obrir excepcionalment 
un segon grup de P3 a l’escola Puig d’Agulles, 

que “ha rebut trenta-una peticions en primera opció 
i només disposa de vint places”. Les famílies van 
presentar una instància a la conselleria perquè “obri de 
forma excepcional” el segon grup en l’actual procés de 
preinscripció, que acabarà al juny.

La carretera de Begues té un 
total de dotze zones perilloses

L'Ajuntament de Begues ja ha instat la Conselleria de 
Territori de la Generalitat de Catalunya (titular de 
la via) a executar els treballs de reforç i seguretat 

que proposa l'estudi. El consistori disposa de l'estudi 
geològic i geotècnic dels talussos de les carreteres BV-
2041 i BV-2411 que la Generalitat es va comprometre a 
realitzar. El document identifica una dotzena de punts 
sensibles/perillosos on es recomana actuar per evitar 
futurs despreniments o esllavissades. 

Aprovat el futur CAP a l’entorn 
del parc Pou d’en Fèlix

El Ple d'Esplugues va aprovar la modificació puntual 
del Pla General Metropolità entorn del parc Pou d’en 
Fèlix i la regularització de la traça del carrer Nou i del 

carrer Àngel Guimerà. Aquesta modificació, que és inicial 
i que ara haurà de rebre el vistiplau de la Generalitat, 
té com a objectiu la ubicació en aquest punt d’un nou 
centre de salut al municipi, on es traslladaran els serveis 
del Centre d’Atenció Primària del carrer Lluís Millet.

Aprenen a donar una segona 
vida als electrodomèstics

Una vintena de veïns i veïnes de Sant Boi participen en 
el taller Re-connecta, un espai per donar una segona 
vida a petits electrodomèstics. A més, amb una 

mitjana d’edat de 60 anys, per a les persones que participen 
en aquesta iniciativa, aquesta iniciativa és molt més que 
un taller de reparació electrònica. Es tracta d’un espai per 
trobar-se amb gent i connectar amb la comunitat.

Llum verda al trasllat de les 
línies d'alta tensió a Begues
El Diari Oficial de la Generalitat ha publicat la declaració 
d’utilitat pública i l’autorització de construcció

Seguint el calendari pre-
vist, el Departament 
d’Acció Climàtic, Ali-

mentació i Agenda Urbana 
de la Generalitat de Cata-
lunya ha procedit aquesta 
setmana a l'aprovació defi-
nitiva del projecte executiu 
per al trasllat de la línia d’alta 
tensió fora del nucli urbà de 
Begues. El Diari Oficial de 
la Generalitat ha publicat 

aquest dijous l'autorització 
administrativa i de construc-
ció i la declaració d'utilitat 
pública del projecte. Segons 
la resolució, la declaració 
d’utilitat pública del projec-
te porta implícita “la urgent 
ocupació dels béns i els drets 
afectats”  motiu pel qual 
l’Ajuntament de Begues ja 
ha contractat l’empresa es-
pecialitzada Applus+, per tal 

que dugui a terme el procés 
de negociació i acords amb 
els propietaris de les por-
cions de terreny afectades 
per instal·lacions, que seran 
adquirides per l’Ajuntament 
per a ser cedides a Red 
Eléctrica. El cost total del 
trasllat ha quedat fixat en 
2.880.775,57 euros (més una 
previsió de 500.000 euros en 
concepte d’adquisició de te-

rrenys), després que quedés 
reduït l’import corresponent 
a l’IVA de la previsió econò-
mica inicial. El passat mes 
d'abril l'Ajuntament ja va fer 
efectiu el primer pagament, 
corresponent al 40% del 
total de l’obra. Els treballs 
començaran primer per la 
compactació de les línies 
que actualment ja discorren 
pel vessant nord del terme.

Foto: Aj. Begues

Foto: Arxiu

L'aeroport supera l’abril 
els 4,2 milions d’usuaris
Va recuperar el 92,9% de passatgers respecte al   
mateix mes del 2019 i gestiona 26.800 operacions

L’Aeroport Josep Tarra-
dellas Barcelona-El Prat 
va tancar el mes d'abril 

amb 4.202.059 passatgers, 
aconseguint el 92,2% de 
recuperació respecte al 
mateix període de 2019, 
any prepandèmia. Aquesta 
xifra suposa un augment 
del 19,3% en relació amb 

2022. Des de l'inici de l'any, 
han passat per l'aeroport 
14.176.110 usuaris, un 
94,3% respecte al total dels 
quatre primers mesos de 
2019 i un 43,1% més que 
el 2022. De la xifra total de 
viatgers registrada a l'abril, 
4.194.758 van correspon-
dre a passatgers comer-

cials. D'ells, 3.050.965 van 
viatjar en vols internacio-
nals, el que suposa una 
recuperació del 91,6% en 
relació amb abril de 2019 i 
un 22,8% més que el 2022. 
D'altra banda, 1.143.793 
passatgers ho van fer en 
vols nacionals, una xifra 
que representa el 96,1% 

respecte a abans de la pan-
dèmia i un 10,8 per cent 
més que l'any passat.

Altres xifres
D'altra banda, aquest últim 
mes es van gestionar un to-
tal de 26.895 operacions, fet 
que va significar una recupe-
ració del 90,4% en compara-
ció amb 2019 i una pujada 
del 9,1% respecte a 2022. En 
l'acumulat anual, la xifra de 
moviments va pujar fins als 
92.763 vols; una recuperació 
del 90,6% en relació amb 
2019 i un 23% més en com-
paració amb els mateixos 
mesos de 2022. Pel que fa a 
la càrrega, el mes passat es 

van transportar 12.326 tones 
de mercaderia, una xifra que 
suposa el 88,2% respecte 
l'abril de 2019 i un 2,4% més 
que l'any 2022. Amb això, 
s'aconsegueixen les 48.475 
tones en els quatre primers 

mesos de l'any. Aquesta 
dada suposa una recupera-
ció del 88% en relació amb 
el mateix període de 2019 i 
un augment d’1,4% respecte 
a l'acumulat dels mateixos 
mesos de 2022.
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Centre Ars Centre Psicològic Ars

Segueix-nos

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Electricidad · más...
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El proceso de duelo se desarrolla a partir de una pérdida, ya sea por muerte 
o por abandono, pero también por la perdida de un trabajo, de un rol o de 
una fase vital, de una identificación con un ideal o una convicción íntima. Por 
esto, igual que por el embarazo, cada uno tiene su propia forma de vivir este 
proceso, con tiempos diferentes y con diferentes descubrimientos y miedos.

El error más frecuente es definir o tratar al duelo como un “problema”, buscando 
una solución que nos permita salir del dolor, porque el duelo precisamente no 
es un problema y no tiene solución. El duelo es un proceso fisiológico, tiene un 
principio y un final, y la persona que lo vive experimenta transformaciones que 
no se pueden comparar con la resolución de un problema, por grave que sea.

La segunda característica más propia de este proceso es que es totalmente 
natural, y como seres humanos estamos naturalmente programados para 
superarlo. Excluyendo los casos de duelo patológico (por falta de recursos 
internos/externos o identificación con el dolor), la mayoría de los indivi-
duos suele experimentar las mismas fases, a nivel emocional y cognitivo, 
durante un tiempo que ronda el año desde la pérdida.

Las 5 fases son notorias y definidas, empezando por una primera fase de nega-
ción de la pérdida, a la que sigue una fase de intensa rabia, con recriminaciones 
y/o sentimientos de culpabilidad; luego se entra en una fase de depresión (reac-
tiva), en la que el dolor se hace más intenso y pervasivo, seguida por un proceso 
de integración, la fase más fértil y creativa desde un punto de vista vital. Final-
mente llega la aceptación, en la que la persona puede despedirse y volver a em-
pezar con su vida, siendo capaz de desarrollar nuevas formas de “funcionar-sin”.

En este contexto me gustaría hablar de un simple pero poderoso instrumento 
que propongo como acompañamiento a este proceso: las cuatro preguntas 
del duelo. Los objetivos son diferentes, aunque interdependientes, y persi-
guen todos la concienciación por parte del individuo: donde se encuentra, 
emocionalmente y mentalmente; cuáles son los posibles saboteos del proce-
so; cómo se está gestionando la relación con lo perdido; cómo se puede seguir 
"dando el relevo" en el futuro a la presencia pasada de esta persona/situación.

Lo que les pido a mis clientes es que imaginen delante de ellos a la perso-
na o situación perdida, y que se hagan mentalmente estas cuatro preguntas: 
1.DE QUÉ TE AGRADEZCO?  Qué me has dado, enseñado o incluso obligado a 
aprender a través de una frustración. 2.DE QUÉ TE PERDONO? Todas las situa-
ciones en las que me has herido, o me has protegido cuando necesitaba equi-
vocarme (muchos perdonan el haberse ido). 3.DE QUÉ TE PIDO PERDÓN? Mis 
errores contigo, lo que te dije o no te dije, lo que siento ahora; tal vez el querer 
que por fin te fueras (las personas a veces necesitan reconocer que se sienten 
aliviadas por la pérdida, y perdonarse por eso). 3.QUÉ TE HE DEJADO? Cómo 
mi presencia ha mejorado tu vida, de qué podrías agradecerme. Es importante 
que la persona sienta que la relación siempre es reciproca e identifique cuál 
fue su propio aporte a ella. En general, dejo que la persona dé una primera res-
puesta y luego prescribo que, con una cierta frecuencia, vuelva a ponerse las 
mismas preguntas a lo largo del proceso, prestando atención a como se siente 
en cada momento y observando los cambios internos y en las respuestas. 

La idea es que llegue un momento en el que la persona percibe que ya no 
hay cambio y que las respuestas son firmes y definitivas. En ese momento 
propongo a la persona un pequeño role playing, en el que se imagina sen-
tado frente a la persona (o la situación) perdida, sentada también en una 
silla realmente presente en la habitación. Le pido que verbalice en voz alta 
a su interlocutor imaginario las respuestas que ha estado dando a las 4 
preguntas, ahora afirmaciones, y se despida. 

Finalmente, le pido que cierre los ojos y se imagine que la persona se vaya 
y mientras tanto quito la silla de delante. En general, se trata de un mo-
mento muy emocional para la persona, pero la mayoría experimenta una 
profunda sensación de paz al realizar este pequeño ritual, y a las pocas 
sesiones el tratamiento suele terminar.

Esta técnica se puede aplicar a situaciones muy diferentes entre ellas, por 
ejemplo en la pérdida de una condición vital, o en una vivencia traumáti-
ca, donde dejar ir nuestra propia identidad de víctima significa retomar 
la capacidad de afrontar la vida serenamente y sin miedo.  ...Pero de esto 
hablaremos en otras ocasiones.

Susanna Petri. Psicologo General Sanitario. Num col COPC 17613.

El nostre equip multidisciplinar de 
professionals de diferents disciplines, 

com la psicologia, la psicopedagogia, 
la neuropsicologia, la logopèdia i la 

docència, ofereix un servei específic a cada 
persona en funció de les seves necesitats.
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L'Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) va po-
sar en marxa dimarts, 

9 de maig, la nova línia de 
Bus Metropolità Metrobús 
M5, un servei d'alta freqüèn-
cia de pas que connecta 
els municipis de l'eix de la 
C-245, un territori amb més 
de 350.000 habitants i on 
l'any 2022 es van fer més 
de 27 milions de viatges en 
Bus Metropolità. Concreta-
ment, la M5 enllaça Caste-
lldefels, Gavà, Viladecans i 
Sant Boi de Llobregat amb 
l'intercanviador de Corne-
llà de Llobregat, on es pot fer 
transbordament amb altres 
transports públics, com el me-
tro (L5), el tramvia i Rodalies.  

Primer tram
El 9 de maig es va posar en 
servei el primer tram de la 
línia, entre Cornellà i Gavà, i 
el proper dilluns 15 de maig 

s'activarà la segona fase, 
entre Gavà i Castelldefels, 
que completarà el recorre-
gut. La freqüència de pas 
d'aquesta nova línia és cada 
deu minuts en dies feiners. 
Els dissabtes, els  festius i els 
feiners del mes d'agost, els 
busos passen cada quinze 
minuts.  Per poder assu-
mir més viatgers en aquest 
eix estratègic metropolità, 
l'AMB ha incorporat nous 
autobusos híbrids (menys 
contaminants i més silen-

ciosos) d'alta capacitat a la 
nova línia. Concretament, es 
tracta de vehicles articulats 
de 18 metres, que ofereixen 
un 30% més de capacitat 
que un bus estàndard. 

Parades dobles
A les parades on es preveu 
que hi hagi un elevat nom-
bre d'usuaris, s'han instal·lat 
parades dobles per facilitar 
l'accés a dos autobusos al-
hora. Concretament, hi ha 
47 parades dobles. A banda, 

a la majoria de les parades 
també s'han canviat les mar-
quesines. Les noves dispo-
sen d'il·luminació durant la 
nit i pantalla d'informació 
a l'usuari amb el temps 
d'espera. La nova línia M5, 
que comença a l'avinguda 
de Màlaga de Castellde-
fels i acaba a la carretera 
d'Esplugues de Cornellà de 
Llobregat, circula pel nou 
carril bus que s'ha cons-
truït en el marc de les obres 
d'integració urbana de 
l'antiga C-245 i que perme-
trà una connexió més ràpida 
un cop finalitzada aquesta 
intervenció de reurbanit-
zació. Aquesta via ha estat 
dissenyada amb prioritat 
semafòrica per al transport 
públic, de manera que els 
autobusos tenen prioritat 
de pas i poden guanyar ve-
locitat comercial i estalviar 
temps en els trajectes. 

El Metrobús M5 es posa en marxa
Un servei que connecta Castelldefels, Gavà, Viladecans, Sant Boi i Cornellà 
amb autobusos de gran capacitat que passen cada deu minuts els dies feiners

L'Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) ha jus-
tificat els expedients 

sancionadors a pagesos del 
Parc Agrari del Baix Llobre-
gat perquè, segons expli-
ca en un comunicat l’ens, 

s'han detectat possibles 
vulneracions de la legalitat 
urbanística. D’aquesta ma-
nera es respon a la queixa 
de l'Institut Agrícola Català 
Sant Isidre, que plantejava 
un xoc entre la normativa 

del parc i la d'instàncies 
superiors. Entre alguns 
dels aspectes destacats hi 
ha l'existència de casetes 
per a ús dels treballadors o 
tanques, que segueixen la 
normativa laboral, sanitària 
o la d'asseguradores. L'AMB 
destaca, però, que el Parc 
Agrari del Baix Llobregat “és 
un espai protegit regulat per 
un Pla Especial aprovat defi-
nitivament l'any 2015 per la 
Generalitat de Catalunya, i 
que es regeixen per aquest 
fet. No va ni pot anar contra 
el marc normatiu general."

L'AMB obre expedients 
sancionadors a 
pagesos del Parc Agrari
Segons l’ens metropolità aquests     
haurien vulnerat la legalitat urbanística

Nou rècord de viatges al TRAM

Un mes després d’haver superat els dos milions de 
viatges a Trambaix, concretament 2.025.644, un 
11,87% més que el març de 2019, el tramvia ha batut 

un nou rècord, el de validacions en un dia. El 27 d’abril es 
van registrar a Trambaix 83.715 viatges, 338 més que els 
registrats en la jornada del 29 de novembre de 2019.

Més residents a l'estranger

Al Baix hi ha un total de 19.838 persones residents a l’estranger 
(un 3,7 més que l’any passat). Per edats la distribució 
percentual és de 0 a 14 anys (24,7%), de 15 a 64 anys (66,8%), 

i més grans de 65 anys, el 8,4%. Tots els municipis de més de 1.000 
residents a l’estranger han augmentat el nombre d’inscrits i els 
creixements més elevats a comarca són a Cornellà i Viladecans. 

Foto: Arxiu

Foto:  AMB

Las 4 preguntas del duelo. Un instrumento de apoyo 
y acompañamiento al proceso de duelo fisiológico..
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S'expropiaran habitatges buits de 
grans tenidors a Cornellà i Viladecans
El Govern enviarà requeriments perquè els seus propietaris acreditin la residència 
legal de persones i si no ho fan es declararà l’incompliment de la seva funció social

El Govern de la Generalitat 
va fer el primer pas per 
començar l’expropiació 

d’habitatges buits propietat 
de grans tenidors per incom-
pliment de la funció social 
de la propietat. En concret, 
el Consell Executiu ha apro-
vat delimitar els primers ca-
torze municipis catalans on 
s’actuarà de manera prioritària 
perquè estan situats en àrees 
legalment declarades com 
a zones amb una demanda 
forta i acreditada d’habitatge. 
Ja s'han enviat les primeres 
cartes amb el requeriment 
perquè els propietaris dels ha-
bitatges acreditin legalment 
que es destinen a la residència 
de persones. Si no l’atenen en 
el termini d’un mes, el Depar-
tament de Territori declararà 

l’incompliment de la funció 
social de la propietat i iniciarà 
el procediment d’expropiació, 
que pot durar uns sis mesos. 
L’expropiació només afecta 
els habitatges inclosos en el 
Registre d’habitatges buits i 

ocupats sense títol habilitant 
(RHBO). Per tant, n’estan ex-
closos els petits propietaris. 
Aquesta és la primera vegada 
que el Govern aprofita totes 
les eines legals per començar 
el tràmit d’expropiació de la 

propietat per incompliment 
de la funció social. L’objectiu 
és obtenir habitatges per a les 
famílies més vulnerables, prin-
cipalment procedents de les 
meses d’emergència, en aque-
lles zones amb més demanda 
d’habitatge social. Dels cator-
ze municipis on el Govern ha 
acordat actuar en una primera 
fase hi ha Cornellà i Viladecans.

Inspecció
Prèviament a l’inici del pro-
cediment d’expropiació, 
l’Agència de l’Habitatge de 
Catalunya (AHC) ha realitzat 
un programa d’inspecció als 
habitatges buits que consten 
inscrits, o són susceptibles 
de ser-hi, a l’RHBO d’aquests 
catorze municipis. Aquest 
programa d’inspeccions es va 

realitzar entre els anys 2020, 
2021 i 2022 a través d’un con-
veni de col·laboració amb els 
ajuntaments. Es va oferir als 
45 municipis on l’AHC tenia 
detectat un major increment 
de sol·licituds valorades per 
les Meses d’emergència. Fi-
nalment, es van subscriure 
convenis amb catorze ajun-
taments. Un cop fetes les 
inspeccions i detectats els ha-
bitatges potencials, el Depar-
tament de Territori iniciarà els 
procediments d’expropiació. 
El beneficiari dels habitat-
ges serà l’Incasòl, que dis-
posa de 5 milions per a fi-
nançar aquesta primera fase 
d’expropiacions, cosa que 
permet l’adquisició potencial 
d’entre 50 i 70 habitatges, se-
gons el preu d’expropiació.

Fotos: Arxiu

Gavà incorpora quatre iniciatives 
més al Banc de Bones Pràctiques

L'Auntament de Gavà ha estat reconegut per la innovació 
i qualitat de quatre iniciatives que s’han incorporat al 
Banc de Bones Pràctiques. Amb aquestes experiències, 

Gavà ja suma vint-i-dos. Reconeix com a bona pràctica 
el projecte de mentoria socioeducativa, pràctiques 
significatives: Fòrum G3 (Gent Gran de Gavà); el nou Mercat 
de Pagès de Gavà, i l’Agenda Urbana dels Polígons de Gavà..

Canvis en la zona Blava i Verda 
de la platja de Castelldefels

Des de l’1 de maig i fins al 31 del mateix mes s’ha 
establert el període de pagament de les zones 
d’estacionament de Zona Blava i Verda de la platja 

els divendres, dissabtes, diumenges i festius entre les 
10 i les 20 hores (excepte, a la zona verda, els residents 
autoritzats). D’aquesta forma, l’estacionament a la zona 
segueix sent gratuït de dilluns a dijous.

Àngela Jové, Rotary Club, Anna 
García i l'AE Prat, reconeguts

El Prat va lliurar els quatre guardons corresponents a la 
tretzena edició dels Premis Ciutat del Prat a Àngela Jové 
Puigventós (actriu), al Rotary Club (societat-solidaritat), 

Anna García Moreno  (educació) i a l'Associació Esportiva 
Prat (esports). Aquests premis, que es van crear el 2009 i que 
des de l'edició anterior se celebren cada dos anys, tenen 
com a objectiu distingir persones i entitats pratenques.

Adjudicat el projecte 
per ampliar el Trambaix
Arribarà fins al centre de Sant Feliu de Llobregat

L'Autoritat del Transport 
Metropolità de Barcelo-
na (ATM) ha adjudicat a 

la UTE Inse Rail-Bews la re-
dacció de l’estudi informatiu 
i del projecte executiu de 
l’alternativa escollida per a 
l’ampliació del tramvia Dia-

gonal-Baix Llobregat fins al 
centre de Sant Feliu de Llo-
bregat. A l’estudi informatiu 
es definiran les alternatives 
basades en estudis previs an-
teriors, que incorporaran els 
resultats dels estudis de com-
patibilitat de les alternatives 

tramviàries amb l’últim pro-
jecte de soterrament de les 
vies del tren. Un cop seleccio-
nada l’alternativa més favora-
ble, es redactarà el projecte 
constructiu, que inclourà la 
implantació tramviària i la ur-
banització de l’entorn.

Foto: Trambaix

Un grup de pares i mares 
del barri Fontsanta-Fatjó 
de Cornellà de Llobregat 
denuncien que el De-
partament d’Educació 
té intenció de tancar un 
dels dos grups d'I3 de 
l'escola CEIP Suris, que és 
l'únic centre públic del 
barri, deixant sense plaça 
onze infants que havien 
sol·licitat aquesta escola 
com a primera opció i que 
ara hauran de marxar a un 
centre d'un altre barri amb 
els perjudicis que això 
comporta. Des del De-
partament d'Educació es 
justifica el tancament del 
grup per qüestions demo-
gràfiques i recorda que la 
decisió es va prendre amb 
l'ajuntament del municipi 
quan es va fer la planifica-
ció del curs vinent.

Can Suris tanca 
un grup d'I3

Foto: Mossos d'Esquadra 

Els Mossos d'Esquadra 
celebren el seu dia gran
L'Atrium de Viladecans va acollir un acte emotiu     
on es va reconèixer la seva feina diària a l'RPMS

L’Atrium de Viladecans va 
acollir el passat dimarts 
25 d’abril l’acte insti-

tucional del Dia de les Es-
quadres de la Regió Policial 
Metropolitana Sud (RPMS), 
amb un ple de gom a gom 
de convidats i familiars de 
les deu àrees bàsiques po-
licials que integren la regió. 

Amb aquest acte institu-
cional, que es va organitzar 
en dos torns, es va fer reco-
neixement a la feina diària 
de tots els comandaments, 
caporals i agents que vetllen 
per la seguretat dels mu-
nicipis que integren les co-
missaries de la Regió Metro-
politana Sud. En el marc de 

l’acte es van atorgar un total 
665 felicitacions al cos de 
Mossos d’Esquadra, mem-
bres de les forces i cos de se-
guretat de l’Estat, membres 
del servei administratiu, 
ciutadans i empreses. Es van 
lliurar vint-i-una medalles a 
membres del cos dels Mos-
sos d’Esquadra, i vuit me-

dalles més a la gestora de 
l’administració del jutjat de 
primera instància i instruc-
ció número 2 d’Esplugues 
de Llobregat, al sotscap de 
la Policia Local de Castell-
defels, al cap de la Policia 
Local de Begues, a l’oficial 

de justícia dels jutjats de 
Cornellà de Llobregat, així 
com al cap de la Policia Lo-
cal de Sant Feliu de Llobre-
gat i també els ciutadans 
Maria Cristina Jiménez 
Navarro, Antonio Muñiz 
Dávila i Sergio Rodríguez 

López. I finalment es van 
entregar dotze agraïments. 

Exposició 
Paral·lelament a l’acte, 
les i els assistents van po-
der gaudir d’una exposi-
ció sobre la història dels 
Mossos d’Esquadra, amb 
armes, imatges, llibres i 
documents originals de di-
ferents èpoques del cos de 
Mossos d’Esquadra, junta-
ment amb dos mossos ha-
bilitats amb els uniformes 
de l’època. Una exposició 
organitzada per Miquel 
Ruiz, caporal de l’Àrea de 
Comunicació de la Regió 
Policial Metropolitana Sud.
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IMATGES DEL MES

La Fira d’Espàrrecs de Gavà va tancar la seva seixanta-
vuitena edició amb un gran èxit de participació i públic en 
totes les seves activitats. Prop de les 36.000 persones van 
visitar la Mostra Agrícola.

La setena jornada IND+I celebrada a Viladecans va viure 
el llançament mundial del 'botó vermell', el primer servei 
per lluitar contra el ciberbullying concebut per ajudar les 
víctimes d'aquesta mena d'assetjament i violència digital.

Es va celebrar la IX Cursa Solidària Ciutat d’Esplugues-Hospital 
Sant Joan de Déu amb la participació d’uns 800 atletes de 
totes les edats. En total es va recaptar 5.476 euros, que van 
anar destinats al programa Hospital Amic de la Casa Sofia. 

Fotos: Ajuntaments-Mossos d'Esquadra-L'Auditori-Fundesplai-Levante LP

La seixanta-cinquena edició de l'Exposició Nacional 
de Roses de Sant Feliu de Llobregat va commemorar 
el centenari de les primeres creacions de Pere Dot, el 
roserista del municipi baixllobregatí que va crear l’ENR.  

L’Auditori de Cornellà va tancar la temporada Hivern-
Primavera’23  amb més de 7.800 espectadors, (+47,75% 
respecte l'any passat). Per primera vegada a la història es 
va representar una òpera amb 'Madama Butterfly'.

La santjustenca Mai Balaguer, realitzadora i responsable 
d'imatge del departament de Màrqueting de la Corporació 
Catalana de Mitjans Audiovisuals (CCMA), va ser guardonada 
als Premis Talento 2023 per la seva trajectòria i tasca a la CCMA.

Ainoa Muñoz, de 21 anys, va ser la guanyadora del festival 
de música jove NextgenFest de Sant Boi, celebrat a l'Escola 
Antoni Gaudí. La iniciativa forma part dels projectes 
seleccionats als Pressupostos Participatius.

L'equip amateur femení del Levante Las Planas FC va 
aconseguir la permanència matemàtica a la Primera Divisió. 
Les santjoanenques, dirigides per Ferran Cabello, han fet 
una gran temporada la màxima categoria nacional.

Més de 800 persones van participar en la IX Cursa "Des-
connecta per l'autisme", organitzada per l'associació 
ISTEA, amb sortida i arribada a la plaça de les Palmeres i 
recorregut pel Passeig Marítim de Castelldefels.

Pallejà, com molts municipis del Baix Llobregat, va 
participar en el programa Let's Clean Up Europe, Es va fer 
una acció de neteja del bosc organitzada juntament amb el 
grup de voluntàries i voluntaris Millorant Pallejà.

Santa Coloma de Cervelló va fer un acte amb motiu de 
la commemoració del Dia Nacional d'homenatge a les 
víctimes espanyoles del Nazisme, amb un reconeixement 
especial a tres ciutadans del municipi. 

Amb motiu del Dia Internacional de la Dansa, el Centre 
Cultural i Cívic Virgínia Amposta, del municipi de Sant 
Vicenç dels Horts, va acollir un festival de dansa de les 
escoles locals i altres de convidades. 

Els Mossos d’Esquadra van detenir el passat 5 de maig dos 
homes a la Palma de Cervelló com a presumptes autors 
d’un delicte contra la salut pública. En l’escorcoll de la 
furgoneta s’hi van trobar 1.000 quilos d’haixix.

En el marc de les accions continuades per al manteniment 
del medi ambient i la prevenció d'incendis forestals i riuades 
a Sant Climent de Llobregat s'ha introduït la silvopastura 
-amb cabres i rucs- en la neteja de les rieres.

El Parc Nou del Prat va acollir milers de persones a la 
trenta-cinquena edició de la Festa Esplai. Una celebració 
amb la qual Fundesplai s'inicia la campanya de colònies, 
casals, campaments per a uns 82.000 infants i joves.
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REPORTATGE

Un autèntic malson
L’avaria a l’estació de tren de Gavà, a la línia R2 Sud, ha posat en evidència la deficient gestió d’Adif que ha 

deixat milers d’usuaris i usuàries de Rodalies amb greus dificultats de mobilitat durant molts dies

Puja el trànsit a la C-31 Sud
El conseller d’Interior, Joan Ignasi Elena, va explicar que 
l’avaria que va afectar la línia R2 Sud de Renfe va provocar 
un augment de les retencions a la C-31 Sud. Des del pas-
sat dimarts 2 de maig es va registrar un augment clar de 
les retencions, comparant el volum de trànsit d’entrada 
a Barcelona d’aquesta via amb la setmana immediata-
ment anterior. El conseller va destacar que “en alguns 
casos, com per exemple dimecres passat, l’avaria de la 
línia ferroviària va provocar fins a un 20% més de trànsit, 
segons dades del Servei Català de Trànsit”. Globalment, els 
percentatges d’increment de trànsit diari a la C-31 Sud se si-
tuen entre un 5% i un 20%.  El director del Servei Català de 
Trànsit, Ramon Lamiel, va explicar que “s’ha fet una anàlisi 
dels corredors sud i nord per veure l’afectació de l’avaria 
en aquestes vies i la més afectada és la C-31 Sud, que ha 
guanyat fins a un 20% de trànsit”. Si s’analitzen les cues re-
gistrades durant aquest període, s’observa que s’han afegit 
més de setze quilòmetres i quasi sis hores de retencions al 
volum de trànsit habitual en aquesta via. En total, s’han su-
mat gairebé 6.000 vehicles al flux de trànsit de la C-31 Sud.

Fotos: Arxiu-Trànsit-Juanma Ramos

E
l Baix Llobregat ha 
viscut històricament 
mancances en la 
seva xarxa de co-
municació que no 
ha afavorit a una 

mobilitat de qualitat per als 
seus ciutadans i ciutadanes. 
El transport terrestre utilitza 
una infraestructura de ca-
rreteres deficient agreujada, 
actualment, per un dèficit 
de manteniment, millora o 
la no finalització de moltes 
obres programades des de 
fa anys. La falta voluntat de 
les administracions públi-
ques d’una adequada inver-
sió econòmica per revertir 
la situació és un dels eixos 
centrals de l’actual situació. 
S’afegeix al greu problema, 
una xarxa de transport pú-
blic sota mínims que rever-
teix negativament als seus 
usuaris i usuàries, que són 
els que realment pateixen 
les conseqüències. Tot, en un 
moment on els polítics apos-
ten per aquesta modalitat de 
transport per lluitar contra el 
canvi climàtic. Tanmateix, els 
continus problemes que sor-
geixen diàriament (vehicles 
amb problemes, impuntuali-
tat, endarreriments, avaries, 
vagues, etc) han acabat amb 
la paciència de la ciutadania, 
que està vivint un autèntic 
malson a l’hora d’utilitzar el 

transport públic. El darrer 
exemple ha estat aquest mes 
de maig amb una avaria a 
l’estació de tren de Gavà que 
ha deixat la línia R2 Sud sota 
mínims i amb greus proble-
mes de mobilitat per a milers 
de persones de molts muni-
cipis. Una situació sostingu-
da en el temps que ha aixecat 
crítiques als seus gestors. 

Falta d’inversions
El president de la Generali-
tat, Pere Aragonès, va atri-
buir l’avaria a l’estació de 
Gavà a la falta d’inversions 
a Rodalies del Govern cen-
tral. “Ja són dècades de fal-
ta d’inversió, perquè no ha 
estat una prioritat política 
dels governs espanyols, dels 
d’abans i del d’ara”, va mani-
festar durant la seva visita al 
municipi baixllobregatí, jun-
tament amb el conseller de 
Territori, Juli Fernàndez, el 
director general de conser-
vació i manteniment d’Adif, 
Ángel Contreras, i la direc-
tora de Rodalies, Mayte Cas-
tillo. A més va criticar que la 
falta d’inversions és només 
una decisió política “que 
més enllà d’àmbits tècnics i 
operatius” és responsabilitat 
de l’”actual Govern de l’Estat. 
Que s’inverteixi allà on s’ha 
invertit en altres territoris” 
i va afegir que “els usuaris 

de l’R2 Sud no mereixen ser 
tractats com a ciutadans de 
segona. Aquest incident su-
posa un caos en el sistema 
de Rodalies que passa un dia 
sí, un dia també”. Referent 
a la negativa del traspàs de 
Rodalies per part de l’Estat, 
Aragonès va explicar que 
“són excuses perquè quan 
el Govern central ha volgut 
s’ha modificat la normativa i 
ha posat les condicions polí-
tiques. Per poc que puguem 
gestionar des d’aquí penso 
que es farà millor del que te-
nim avui dia” i va afegir que 
“ens fem nostra la veu que hi 
ha a Catalunya per assumir 
totes les responsabilitats en 
l’àmbit ferroviari.”

Mentrestant, els retrets en-
tre les dues parts implica-
des han estat constants. La 
ministra de Transport, Mo-
bilitat i Agenda Urbana, la 
gavanenca Raquel Sánchez, 
va replicar al president de 
la Generalitat, que el govern 
espanyol “està invertint com 
mai” en la xarxa de Rodalies. 
Sánchez va acusar el Govern 
de “pretendre utilitzar” la in-
cidència a l’R2 Sud per “fer 
la seva campanya” electoral. 
“També per no parlar del 
que realment li correspon 
i no soluciona, com el caos 
generat pel que fa a les opo-

sicions”, va afirmar. La titular 
de Transports ha assegurat 
que l’executiu espanyol “tre-
balla per solucionar i per mi-
llorar la xarxa ferroviària hi 
hagi o no hi hagi campanyes 
electorals en marxa”.

El succés
Cal recordar que la circula-
ció per l’R2-Sud va quedar 
interrompuda el passat 1 de 
maig, quan la catenària de la 
via 3 de l’estació de Gavà es 
va trencar i va caure sobre un 
senyal de seguretat, el que 
va provocar que es cremés 
tot el sistema. Aquest inci-
dent va obligar a utilitzar el 
bloqueig telefònic i a reduir 
el pas de trens, primer amb 
dos combois per hora i sen-
tit i, des del 5 de maig, amb 
tres per hora i sentit. A poc a 
poc ha anat millorant el ser-
vei. A més, l’AMB va reforçar 
el servei d’autobusos dels 
municipis del Baix Llobregat 
afectats. En un primer mo-
ment, el Govern espanyol 
va pronosticar que es neces-
sitarien entre tres i quatre 
setmanes per poder reparar 
les instal·lacions danyades 
Tanmateix, Raquel Sánchez, 
va explicar que les previsions 
passaven per recuperar la 
circulació el darrer cap de se-
tmana de mes -al tancament 
de la present edició-. 

Reclamacions i indemnitzacions 
L’associació de consumidors Facua es va adreçar al Minis-
teri de Transports per reclamar “solucions” per als viat-
gers que aquestes setmanes han patit endarreriments i 
manca de servei arran de la incidència de principis de mes 
a l’estació de Gavà. En aquest sentit, l’entitat assegura que 
va rebre “nombroses queixes d’afectats per la cancel·lació 
de serveis sense previ avís i sense oferir alternatives” i va 
recordar que els usuaris poden demanar i rebre indem-
nitzacions. A més, qüestiona la causa del llamp com a 
causant de l’avaria, ja que no ha quedat demostrat. De 
fet, afegeix, és “públic i notori que el Servei Meteorològic 
de Catalunya no ha detectat cap llamp a la data i zona 
de la incidència”. Per a Facua, no es pot considerar que 
sigui un “succés imprevisible i inevitable” i espera “dili-
gència” per part d’Adif per actuar amb la planificació i el 
manteniment que evitin casos com aquests o minimitzi 
l’impacte en cas de produir-se. D’altra banda, Facua apun-
ta a “l’escassa o inexistent informació” sobre les incidèn-
cies, cancel·lacions o retards per part del servei de Roda-
lies, una situació que, afirma, “evidencien que el servei es 
troba per sota els estàndards de qualitat exigibles a un 
servei públic utilitzat a diari per milers de persones”.
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SUCCESSOS

Alliberen una noia de divuit anys 
segrestada i maltractada a Esplugues
Desmantellat un punt de venda i consum de drogues en un pis a Can Vidalet

Final feliç per a una noia 
de 18 anys que va ser 
retinguda i maltracta-

da per un home. La Policia 
Nacional va tenir l’autor 
que la tenia segrestada a 
Esplugues de Llobregat, a 
qui maltractava de manera 
continuada i que va poder 
ser alliberada. Segons fonts 
policials, la investigació es 
va iniciar a partir d'una de-
núncia anònima que asse-
gurava que un home tenia 
la seva parella tancada amb 
clau i que l'amenaçava tant 

a ella com a la seva família. 
El detingut, de 30 anys, està 
acusat de detenció il·legal, 
amenaces, lesions, abús se-
xual i maltractament habi-
tual en l'àmbit familiar. Tenia 
la víctima tancada amb clau 
en una habitació i era mal-
tractada de manera brutal 
tant físicament com psicolò-
gicament. El jutge va decre-
tar ingrés a presó.

Narcopís
D'atra banda, els Mossos 
d'Esquadra de la Unitat 

d'Investigació de la comis-
saria d'Esplugues de Llo-
bregat, juntament amb la 
Policia Local de la mateixa 
ciutat baixllobregatina, van 
detenir el dimarts 9 de maig 
un home de 27 anys com a 
presumpte autor d'un delic-
te contra la salut pública. La 
investigació es va iniciar el 
febrer quan els agents van 
tenir coneixement que en 
un domicili del barri de Can 
Vidalet hi havia una afluèn-
cia constant de consumi-
dors d'estupefaents. Durant 

les indagacions els policies 
van poder constatar que en 
aquest pis, on hi havia quei-
xes habituals per proble-
mes greus de convivència i 
d'inseguretat, s'estava trafi-
cant amb drogues. La ven-
da i el consum de les subs-
tàncies es feia a l'interior del 
pis investigat. El detingut va 
passar a disposició del jutjat 
de guàrdia que va decretar 
el seu ingrés en un centre 
d'internament d'estrangers 
i va emetre una ordre 
d'allunyament del domicili.

Declarat culpable 
de matar 

l'ex i la filla

Detinguts dos homes mentre 
carregaven droga a Castelldefels

Els Mossos d'Esquadra de la comissaria de Gavà i 
Castelldefels, conjuntament amb Policia Local de 
Castelldefels, van detenir el 5 de maig dos homes, de 

29 i 34 anys, com a presumptes autors d'un delicte contra 
la salut pública. Agents policials de paisà van detectar dues 
persones que carregaven la droga en un estacionament a 
l'aire lliure d'un supermercat del municipi baixllobregatí. Els 
fardells contenien 440 peces d'haixix amb un pes aproximat 
de 44 kilograms amb un valor aproximat de 90.000 euros.

El TSJC ratifica la condemna a 
l’autor de matar Janet Jumillas

El Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC) va 
confirmar recentment la condemna de disset anys de 
presó per l’acusat de matar la viladecanenca Janet 

Jumillas a Cornellà de Llobregat i amagar el cos al Prat 
de Llobregat l’any 2019. D’aquesta manera, es confirma 
la sentència del jurat que es va celebrar a l’Audiència de 
Barcelona. A més, també va ratificar el pagament d’una 
indemnització de 488.000 euros -en total- a la família i 
cinc anys de llibertat vigilada.

Un grup que robava en domicilis 
de comerciants de Sant Boi

Els Mossos d'Esquadra de la Divisió d'Investigació Policial 
(DIC) de la Regió Policial Metropolitana Sud i de la Unitat 
d'Investigació de Sant Boi van desarticular un grup criminal 

format per un total de sis persones a qui s'atribueixen almenys 
set robatoris amb força i dos de violents a interior de domicilis 
del Baix Llobregat (Sant Boi) i Barcelonès. Els seus integrants 
feien els seguiments per ubicar on vivien i conèixer les seves 
rutines i, després, sostreien diners, joies, aparells electrònics i 
altres objectes amb una sortida fàcil al mercat il·legal.

Foto:  Policia Nacional

Desmantellat al Prat un edifici 
convertit en una factoria de marihuana
Implicats dos clans familiars on es consumia electricitat equivalent a 174 habitatges

Els Mossos d’Esquadra de 
la Unitat d’Investigació 
de la comissaria del 

Prat de Llobregat, conjun-
tament amb la Policia Local 
del municipi, van desman-
tellar dotze plantacions en 
un edifici, amb tres escales, 
que s’havia convertit en una 
factoria de marihuana i que 
gestionaven dos clans fa-
miliars especialitzats en el 
tràfic de drogues. En roda 
de premsa a l’ABP de Mos-
sos d’Esquadra del Prat de 
Llobregat, es van donar a 
conèixer tots els detalls de 
l’actuació policial. L’actuació 
policial va comportar tam-
bé que, un dia després de 

l’operatiu, es recuperessin 
prop de 3.500 plantes més 
de marihuana abandona-
des en diferents contenidors 
del barri propietat d’altres 
cultivadors que les haurien 
deixat en previsió de noves 
entrades policials. El total 
de substàncies intervingu-
des, en els pisos i a peu de 
contenidor d’escombraries, 
tenen un valor de més de 
dos milions d’euros al mer-
cat il·lícit. L’operatiu policial, 
que va comptar amb més de 
200 efectius policials, es va 
dur a terme el passat dime-
cres 26 d’abril des de prime-
ra hora del matí i va acabar 
amb un balanç de cinc ho-

mes i una dona detinguts i 
una altra dona investigada, 
d’edats compreses entre 20 
i 79 anys, com a presumptes 
autors d’un delicte contra 
la salut pública per tràfic de 
drogues i un delicte de de-
fraudació de fluid elèctric.

Inhabilitació
L’Ajuntament del Prat de 
Llobregat va decretar la 
inhabilitació dels pisos 
amb l’objectiu d’impedir 
que es tornessin a dedicar 
a la producció indoor de 
marihuana. Finalitzats els 
escorcolls dels habitatges, 
es va autoritzar l'entrada 
a una comissió tècnica del 

departament municipal 
d'urbanisme que va valorar 
la inhabitabilitat dels habi-
tatges registrats, en base al 
risc evident d'incendi per 
les connexions fraudulen-
tes que alimentaven les 
plantacions de cànnabis 
que ocupaven total o par-
cialment aquests pisos, en 
la majoria dels quals no hi 

vivia ningú. El tapiat dels 
pisos amb formigó ja es 
va iniciar amb l’objectiu 
d’impedir la reactivació de 
les plantacions. Els tècnics 
de la companyia subminis-
tradora d’energia elèctrica 
van calcular que la defrau-
dació de fluid elèctric va ser 
de 212.000 euros aproxima-
dament durant el darrer any.

Investigat per 
maltractament 

animal

Foto: Mossos d'Esquadra

Enxampats per robar coloms de 
competició d'un colomar a Gavà

La policia autonòmica va detenir cinc homes -entre 19 i 30 
anys- com a presumptes autors d'un delicte de robatori 
amb força de setze coloms de competició. Els agents 

de la comissaria de Gavà van rebre l'avís de la sostracció a 
una zona agrícola. Immediatament, es van adreçar al lloc on 
van localitzar un vehicle amb cinc ocupants i ple de coloms 
voletejant al seu interior, així com també portaven pinso i 
una gàbia de fusta buida, especial per a coloms. El valor de 
cada colom pot arribar fins als 3.000 euros. 

Detenen un estafador per enviar 
cartes amb segells falsificats

Va ser detingut un home de 44 anys a qui se li atribueix un 
delicte d’estafa i un altre de falsificació d’efectes timbrats. 
Hauria enviat 4.742 cartes adreçades a l’estranger des 

de 379 bústies de diferents poblacions com Viladecans, Sant 
Boi, El Prat i Cornellà. Les cartes suplantaven la identitat d’un 
treballador d’un despatx d’advocats que tenia informació 
privilegiada i que buscava familiars d’un empresari que 
va morir l’any 2012 en un accident de trànsit. El suposat 
empresari els havia deixat com a hereus d’una gran fortuna. 

Moren tres motoristes a Molins 
de Rei, Cornellà i Sant Joan Despí

Durant el darrer mes tres motoristes amb perdut la vida 
en carreteres baixllobregatines. J. M. H., veí de Molins de 
Rei de 50 anys, va morir quan conduïa una motocicleta 

al quilòmetre 4,9 de la carretera B-22, al Prat. D'altra banda, un 
veí de Corbera de Llobregat de 46 anys, va perdre la vida en un 
greu accident al quilòmetre 607 de l’A-2 direcció Barcelona, a 
Sant Joan Despí. I recentment, un motorista de vint-i-quatre 
anys va morir després de sortir-se de la via a la B-20, en el punt 
quilomètric tres al terme municipal de Cornellà.

El jurat va considerar 
que l'acusat de matar 
la seva dona i la seva 

filla la nit de Reis del 2020 
a Esplugues va ser culpable 
de dos delictes d'homicidi 
amb intencionalitat, traï-
doria i acarnissament. Va 
rebutjar que la seva reacció 
estigués condicionada per 
un trastorn de personalitat 
i ha aprovat per unanimitat 
l'agreujant de parentiu, i de 
gènere en el cas de la dona. 

La Guàrdia Civil ha in-
vestigat a un home 
espanyol d'origen 

argentí, veí de Terrassa i 
de 50 anys d'edat, com 
a suposat autor d'un de-
licte de maltractament 
animal amb la finalitat 
de realitzar ritus de san-
teria al Prat de Llobre-
gat. Un avís va alertar als 
agents policials que van 
analitzar els cadàvers de-
gollats de nou gallines i 
dues cabres dins d'un 
contenidor en bosses 
d'escombraries. La in-
vestigació els va conduir 
a la identificació del ve-
hicle -usat per a ell, que 
n'era el conductor, i tres 
persones més- que van 
utilitzar per desplaçar-se 
fins al lloc utilitzar per di-
positar els animals. 
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La renda per habitant 
va disminuir l’any 2020
La mitjana al territori va ser de 18.300 euros

La renda per habitant 
va disminuir a gairebé 
totes les comarques de 

Catalunya, entre les quals 
hi ha el Baix Llobregat, tot 
i que amb diferents inten-
sitats, l’any 2020, segons 
l’Institut d’Estadística 
de Catalunya (Idescat). 
Aquesta disminució de la 
renda familiar a pràctica-
ment tot el territori va ser 
condicionada pels efec-
tes econòmics derivats de 
la crisi sanitària de la Co-
vid-19 i trenca la tendència 
de creixement dels darrers 
sis anys. El Barcelonès, amb 
19.400 euros l’any 2020, su-
pera en un 10,4% la mitjana 
catalana (17.600 euros) i va 
continuar sent la comarca 
catalana amb la renda per 

habitant més elevada. La 
van seguir el Baix Llobre-
gat (18.300 euros), el Vallès 
Occidental (18.100 euros), 
el Garraf (18.000 euros), 
el Maresme (17.900) i el 
Vallès Oriental (17.600 
euros). Cal remarcar el 
notable increment de les 
prestacions d’atur, fruit de 

les prestacions derivades 
dels ERTOs per l’efecte de 
la Covid-19, mentre que 
les prestacions de jubila-
ció van mostrar un creixe-
ment moderat. Respecte 
als usos, les cotitzacions 
socials van incrementar 
un 0,4% i els impostos van 
disminuir un 1,8%.

Noves instal·lacions de 
l’empresa Yaskawa

Yskawa va estrenar noves instal·lacions 
a Viladecans, on ha creat un dels 
tallers més grans de tots els que té a 

Europa. L’empresa japonesa, pionera en 
robòtica i automatització industrial, ha 
invertit un total de tres milions d’euros en 
una nau de 3.500 metres quadrats.

Clece entrevista a més 
de 240 professionals

Clece, companyia en la prestació de 
serveis essencials, va entrevistar més de 
240 persones en les parades a Vallirana i 

Martorell de la seva ruta "Barcelona Emplea", 
iniciativa amb la qual està recorrent múltiples 
localitats de la província de Barcelona per a 
oferir fins a 500 llocs de treball.

Almirall invertirà fins 
a 400 milions d’euros

Carlos Gallardo, conseller delegat i president 
d’Almirall, va explicar que l’empresa, ubicada 
a Sant Andreu de la Barca i Sant Feliu, aposta 

per la innovació, i preveu invertir fins a 400 
milions d’euros en tres anys en aquest àmbit. El 
resultat net el 2022 va ser de 33,5 milions d’euros 
i un creixement de les vendes del 4,4%.

Seat, soci estratègic del 
Govern, segons Torrent

Roger Torrent va destacar el suport de 
l’executiu a l’empresa automobilística Seat 
i Cupra com a “soci estratègic del Govern”. 

El conseller d’Empresa i Treball va recordar, 
a més, que una de les prioritats del Govern 
de la Generalitat de Catalunya és impulsar la 
transformació verda en el sector de la mobilitat.

Foto: Arxiu

Més d’un milió de turistes 
es van allotjar en hotels
El 2022 va haver-hi una millora dels indicadors turístics

El Consorci de Turisme del 
Baix Llobregat, junta-
ment amb l’Observatori 

Comarcal, van l’informe 
anual del sector turístic de 
la comarca. El passat 2022 
retrata una millora generalit-
zada dels indicadors turístics 
al Baix Llobregat, amb  tot i 
això, no es recupera les xifres 
d’ocupació hotelera registra-
des amb anterioritat a l’esclat 
de la pandèmia. El 16% de 
les empreses  i el 13% de la 
població ocupada del Baix 
Llobregat van desenvolu-
par activitats econòmiques 
relacionades amb el sector 
turístic. D’altra banda, va 
créixer el volum de població 
ocupada en el sector. El nom-
bre de població ocupada re-
gistrada en el 2022 (43.215) 

es va situar com l’any amb 
major nombre d’ocupats 
des de 2008. Un 61% ha es-
tat l’índex d’ocupació de les 
places hoteleres. Així, un 
total d’1.089.929  turistes i 
2.256.173 pernoctacions van 
ser les xifres en els hotels del 
Baix Llobregat el 2022. La xi-
fra d’ocupació de les places 
hoteleres en oferta va créi-
xer en 23 punts respecte al 
2021, però encara se situa 4 
punts per sota de la xifra de 

2019 (65%). Els turistes que 
es van allotjar als hotels de la 
comarca van ser majoritària-
ment espanyols (54% del to-
tal). Catalunya, França, Ma-
drid, Regne Unit i Alemanya 
principals procedències  
dels clients als hotels del 
Baix Llobregat en el 2022. 
Les principals motivacions 
en les estades als hotels de 
la comarca foren els nego-
cis (51% de les pernocta-
cions) i les vacances (35%).

Foto: Arxiu

La comarca registra un 
total de 20.800 empreses
El treball assalariat ja acumula 346.830 llocs

L’Observatori Comarcal 
del Baix Llobregat va 
publicar l’anàlisi dels 

components de l’estructura 
productiva corresponents 
al primer trimestre de 2023. 
Durant el primer trimestre 
del 2023 el treball assalariat 
manté un fort ritme de crei-
xement i acumula 346.830 
llocs.  Per altra banda, tant 
el nombre d’empreses com 
el treball autònom conti-
nuen minvant tant respecte 
a l’any passat com respec-
te a abans de la pandèmia 
(2019) amb una variació del 
-7,0% i del -3,8% respectiva-
ment. La lenta tendència a 

la recuperació del teixit em-
presarial que s’havia donat 
entre el 2016 i el 2019 sem-
bla haver-se trencat amb 
l’arribada de la covid-19. Tot 
i la recuperació parcial del 
nombre d’empreses durant 
el 2021 i 2022 (+1,8%), la va-
riació entre el primer trimes-
tre del 2022 i del 2023 tor-

na a ser negativa amb 212 
empreses menys (-1%). Així 
doncs, la comarca es troba 
clarament per sota del nom-
bre d’empreses amb el que 
comptava l’any 2019 (-1.562, 
-7,0%) i l’any 2008 (-2.235, 
-13,5%). El primer trimestre 
registra 20.800 empreses al 
Baix Llobregat.

UGT guanya les 
eleccions sindicals

UGT va aconseguir la majoria absoluta 
en tots els centres de treball de Seat 
a Catalunya. A la planta de l’empresa  

automobilística de Martorell, en el que 
s’escollien quaranta-un representants -dos 
menys que en 2019- els resultats van ser: 
UGT (25), CCOO (8) i CGT (8).

Premis Delta a les 
iniciatives empresarials

Els ajuntaments de Castelldefels, Gavà, 
el Prat, Sant Boi i Viladecans organitzen 
de nou els Premis Delta a les millors 

iniciatives empresarials. La sol·licitud per 
participar és gratuïta, i les i els emprenedors 
compten amb el suport dels serveis tècnics 
d’emprenedoria de la seva població.

Siemens AG incrementa 
un 15% els ingressos

Siemens, companyia global líder en 
tecnologia amb una empresa ubicada 
a Cornellà, va mantenir un fort ritme 

de creixement també en el segon trimestre 
de 2023. Les comandes van aconseguir els 
23.600 milions d’euros i els ingressos van 
augmentar un quinze per cent.

Nova adhesió del 
Consell Comarcal

El Consell Comarcal ja és un nou actor 
de l’ecosistema d’innovació LAB3040, 
que té com a objectiu crear una xarxa 

de connexió entre els agents d’innovació 
de l’ecosistema de Catalunya on cooperen 
corporacions, pimes, universitats, centres 
tecnològics i administració pública.

Foto:  Arxiu

Pugen les compravendes 
immobiliàries al Baix 
Es van formalitzar més de 3.000 al primer trimestre

El Fòrum Empresa-
rial del Llobregat va 
publicarl’Informe sobre 

Conjuntura Econòmica de 
L’Hospitalet i el Baix Llobre-
gat corresponent al primer 
trimestre del 2023. En el 
quart trimestre de 2022 es 
van formalitzar 3.140 com-
pravendes immobiliàries, la 
qual cosa implica un aug-
ment del 3,2% respecte a les 
3.042 operacions del quart 
trimestre de 2019, dades pre-
Covid. Si fem la comparativa 
amb l’any 2021, l’increment 
és de l’11,4%, lluny de les xi-
fres de 38% que trobàvem en 
trimestres anteriors. Per vo-

lum absolut, destaquen les 
compravendes realitzades 
a L’Hospitalet de Llobregat 
(912), Cornellà de Llobregat 
(260), Sant Boi de Llobre-
gat (218) i Viladecans (206). 
En aquesta ocasió ja veiem 
com només 10 localitats han 
vist augmentar el seu volum 
d’operacions respecte a un 
any enrere; i només Pallejà 

augmenta en més de deu 
(18) el volum de transaccions. 
La construcció ha tingut un 
creixement notable (4,8% in-
teranual), però amb perspec-
tives d’alentiment per la pu-
jada dels costos financers. En 
canvi, els sectors industrial 
i agrari mostren davallades 
importants (d’un -3,0% i d’un 
-14,8% interanual).

Foto: Arxiu
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L’oposició al creixement 
urbanístic de les pobla-
cions del Baix Llobregat 

a costa dels espais naturals, 
forestals i agrícoles, va fer 
coincidir dissabte 6 de maig 
a centenars de persones a 
Cornellà de Llobregat, en la 
manifestació comarcal con-
vocada per SOS Baix Llobre-
gat i l’Hospitalet, una plata-
forma que reuneix seixanta 
grups i entitats ciutadanes. 
A partir de les 10 hores del 
matí van començar a sortir 
cap a Cornellà de Llobregat 
cinc columnes diferents, 
des de Gavà, Santa Coloma 

de Cervelló, l’Hospitalet de 
Llobregat, el Prat de Llobre-
gat i el barri de Sant Ildefons 
de Cornellà mateix. A més, 
durant els trajectes es van 
afegir a la marxa grups de 
manifestants de Castellde-
fels, Begues, Viladecans, la 
Colònia Güell i Sant Boi de 
Llobregat. Al final del reco-
rregut els manifestants es 
van concentrar al camí del 
Rugbi de Cornellà, al peu 
de la passarel·la de vianants 
sobre el riu Llobregat, on 
representants de diferents 
grups locals en lluita van ex-
pressar la preocupació per 

la situació territorial, social, 
ambiental i econòmica de 
la comarca. Van prendre la 
paraula portaveus de SOS 
Baix Llobregat i l’Hospitalet, 
No Més Blocs/Un Altre 
L’Hospitalet És Possible, Sal-
vem l’entorn de la Colònia 
Güell, 6 Eixos de Ciment de 
Castelldefels, i la plataforma 
Ribera-Salines de Cornellà 
de Llobregat. ”A pocs dies 
per a les eleccions munici-
pals –va dir Sílvia Ruiz en 
nom de SOS Baix Llobregat 
i l’Hospitalet–, el crit que ens 
sorgeix i que volem adreçar 
a les forces polítiques que 
hi concorren és: Aturem 
l’urbanisme de merda. De-
fensem la comarca. És un 
urbanisme especulador, 
insostenible, irresponsable, 
vestit amb bones paraules 
i parlant de la necessitat 
d’habitatge social. Doncs si 
és això, perquè no es cons-
trueix únicament l’habitatge 
social que manca, un cop 

rehabilitats els habitatges 
buits i els barris degradats 
que tenim a la comarca?.” 

Decepció
Els manifestants van expres-
sar una forta decepció pel 
Pla Director Urbanístic Me-
tropolità (PDUM) aprovat 
inicialment per l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB). 
“La majoria dels plans urba-
nístics previstos sobre espais 
naturals o agraris de la nostra 
comarca –va explicar la repre-
sentant de SOS Baix Llobregat 
i l’Hospitalet– es mantenen 
vigents. El PDUM, per tant, 
contradient tots els seus ob-
jectius ambientals, comporta 
en realitat una pèrdua impor-
tant d’espais naturals i agraris 
que són claus per la conserva-
ció de la biodiversitat, per la 
lluita contra el canvi climàtic, 
per la recàrrega dels aqüífers, 
per la sobirania alimentària, 
per la salut i, en definitiva, pel 
benestar de la població.”

Gran manifestació contra el 
creixement urbanístic al Baix
Centenars de persones van sortir al carrer contra "el ciment"
Foto:  SOS Baix LLobregat-l’Hospitalet

CULTURA
Propostes educatives als parcs     
i platges metropolitans

Ha arrencat la programació de primavera a les 
quaranta-cinc Jugatecambientals dels parcs i 
platges metropolitans, que compta amb una oferta 

ludicoeducativa de nou-centes activitats dirigides a famílies 
amb canalla i apassionats de la natura urbana. La temporada 
s’allargarà fins al novembre (hi haurà una pausa entre 
mitjans de juny i mitjans de setembre). La programació de 
la temporada es basa tant en propostes autoguiades com en 
propostes dirigides per educadors ambientals.

Platges de Gavà i Castelldefels, 
distingides amb la Bandera Blava

Catalunya compta aquest 2023 amb noranta-sis platges 
guardonades (dues més que l’any passat) i vint-i-
quatre ports amb Bandera Blava, que reconeixen 

internacionalment la qualitat i serveis. Entre les trenta-tres 
platges de la demarcació de Barcelona hi ha tres al Baix 
Llobregat. Concretament una a Gavà, la de Gavà Mar, i dues 
més a Castelldefels, la de Lluminetes i Del Baixador. A més, 
cal destacar que d’entre els set ports barcelonins que també 
han aconseguit la Bandera Blava hi ha el de Port Ginesta.

S’investiga un abocament 
d’aigües contaminades

Una jutgessa investiga Aigües de Barcelona per 
presumptes abocaments d’aigua contaminada. 
El cas va ser denunciat per la fiscalia, que acusa la 

companyia de “promoure o tolerar” els abocaments “no 
autoritzats” d’aigües fecals a la llacuna de l’Olla del Rei, 
propera a la depuradora i al Canal Olímpic de Castelldefels. 
Segons la fiscalia, la depuradora de Castelldefels hauria 
vessat aigües sense tractar molt més sovint del permès, 
cosa que hauria danyat la flora i la fauna. Agbar assegura 
que la titularitat i les inversions en la infraestructura 
corresponen a l’Agència Catalana de l’Aigua i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, i defensa que la gestió i el 
manteniment de la depuradora per part de l’empresa.

Escoles de Sant Boi participen 
en la Marató RE-M de l’Energia

Vuit escoles de Sant Boi han participat enguany en 
la campanya de sensibilització i bones pràctiques 
Marató RE-M de l’Energia. Globalment, han reduït 

en uns 8.000 kg les seves emissions de CO2 a l’atmosfera 
i han generat un estalvi de 3.820 euros. Aquest estalvi es 
destinarà, com és habitual, a serveis municipals vinculats 
amb la lluita contra la pobresa energètica.

Distribueixen aigua regenerada 
a vuit municipis de la comarca 

Aigües de Barcelona ha posat en marxa camions 
cisterna d’aigua regenerada provinent de l’Estació 
Regeneradora d’Aigua (ERA) de l’ecofactoria del Baix 

Llobregat i de l’ERA de la depuradora de Gavà-Viladecans 
per a usos urbans a diversos municipis del Baix Llobregat: 
Castelldefels, Esplugues, Molins de Rei, Sant Boi, Sant 
Climent, Sant Joan Despí, Sant Just Desvern i Santa 
Coloma de Cervelló. Aquest projecte funciona després 
de l’informe favorable del Departament de Salut i de 
l’autorització de l’Àrea Metropolitana de Barcelona.

MEDI AMBIENT

TECNOLOGIA

Set solucions tecnològiques 
per al sector agroalimentari  
Es busca millorar la competitivitat i la sostenibilitat ambiental 

La Universitat Politècni-
ca de Catalunya (UPC), 
ubicada a Castelldefels, 

està provant la viabilitat i 
el funcionament, en condi-
cions reals, de set projectes 
demostratius amb la finalitat 
de transferir la tecnologia i 
els coneixements tècnics per 
millorar la competitivitat i la 
sostenibilitat ambiental del 
sector agroalimentari de Ca-
talunya i promoure’l cap una 
digitalització eficient i efecti-
va. La Universitat Politècnica 
de Catalunya-UPC com una 
de les universitats politèc-
niques líders d’Europa, té 
per objectiu avançar en la 
investigació, formació i trans-

ferència entorn de l’àmbit de 
les tecnologies Agroalimen-
tàries-Agrotech-UPC. El sec-
tor agroalimentari es troba 
en fase de desenvolupament 
i amb moltes oportunitats de 
creixement i com a UPC vo-
lem facilitar la incorporació 
de tecnologies i processos 
tecnològics que el perme-
tin. El repte és transformar 
el sistema alimentari per tal 
de produir, elaborar, trans-
formar, conservar, comercia-
litzar aliments saludables i 
sostenibles tendint cap a re-
sidu zero. L’objectiu és posar 
a l’abast del conjunt de la ciu-
tadania aliments saludables i 
sostenibles que fomentin 

relacions justes en tota la 
cadena alimentària i que 
contribueixin a generar re-
siliència davant els riscos 
globals. La incorporació 
de tecnologies emergents 
al sector podria ser un fac-
tor decisiu amb capacitat 

transformadora. Aquests 
projectes són finançats per 
la convocatòria d’Ajuts a 
les activitats de demostra-
ció en transferència tec-
nològica del Programa de 
Desenvolupament Rural de 
Catalunya 2014-2022.

Foto: UPC

Alumnat del Santo Ángel de 
Gavà i la intel·ligència artificial

Alumnes de segon de primària del col·legi Santo 
Ángel de Gavà van participar amb MetaMax VR 
Studios, empresa líder en el camp del metavers i la 

intel·ligència artificial, en un projecte creatiu. Els alumnes 
van generar dibuixos inspirats en la prehistòria, els quals 
van ser reinterpretats posteriorment per una intel·ligència 
artificial a l’estil del cèlebre artista Salvador Dalí.

Citilab, seu d’una nova jornada 
de programació i robòtica

Es va celebrar la XV Jornada Programa al laboratori 
ciutadà al Citilab de Cornellà de Llobregat. Un any més, 
la comunitat educativa i altres professionals i persones 

interessades en la programació i la robòtica educatives es 
van trobar per compartir noves experiències didàctiques 
amb la finalitat de seguir impulsant la introducció d’aquestes 
disciplines per enriquir l’aprenentatge de l’alumnat català.

Distingeixen dos projectes 
tecnològics a Esplugues 

El Banc de Bones Pràctiques (BPP) ha seleccionat 
vuit programes a Esplugues. Dos d’ells ha estat 
l’automatització del tràmit de pobresa energètica, que 

es va implementar per millorar l’eficiència i agilitzar la gestió 
a través de tecnologia RPA (Robotic Process Automation). A 
més s’ha distingit al projecte Robot ONA, per l’entrega de 
mercaderies mitjançant un vehicle elèctric sense conductor.
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Es presenta la Càtedra UB 
d’Estudis del Renaixement
L’acte es va celebrar a la Biblioteca El Molí de Molins de Rei

El passat 26 d’abril, es va 
presentar el pla de tre-
ball de la  Càtedra UB 

d’Estudis del Renaixement 
de Molins de Rei.  El princi-
pal objectiu de la Càtedra 
d’Estudis del Renaixement 
és aprofundir en l’estudi i 
la divulgació del període 
històric del Renaixement i 
la importància que va tenir 
en el territori català, així 
com impulsar la recerca i 
la difusió de la història de 
la vila. En aquest sentit, 
s’organitzaran diferents ac-

tivitats formatives, de recer-
ca, de divulgació, i culturals. 
Pel que fa a les activitats de 
formació, des de la càtedra 
s’oferiran beques predocto-
rals i postdoctorals, premis 
a treballs de final de carre-
ra i màster, s’organitzaran 
cursos, conferències i semi-
naris, i s’incentivarà la coo-
peració educativa. A més, 
també s’organitzaran troba-
des d’experts en la matèria i 
s’oferiran ajuts per a la recerca 
i difusió, que en principi cons-
taran de dues convocatòries 

anuals. I, per altra banda, 
s’obrirà la beca  “Càtedra UB 
d’Estudis del Renaixement 
de Molins de Rei” al  mes de 
juny del 2023. La Universitat 

de Barcelona i l’Ajuntament 
de Molins de Rei, van acor-
dar  i signar ara fa uns mesos, 
la creació de la càtedra UB 
d’Estudis del Renaixement.

Foto: Aj. Molins de Rei

El Premi Pilarín Bayés guardona 
quatre joves de la comarca

L’Obra Social de Sant Joan de Déu i l’Editorial Mediterrània 
va fer públic el veredicte de la vintena edició del Premi 
Pilarín Bayés de contes escrits per nenes i nens d’arreu 

de Catalunya. La temàtica de l’edició 2023 va ser “Migracions, 
un planeta en constant moviment”. Cal destacar que diversos 
infants de la comarca han guanyat en dues de les tres 
categories. Concretament les escoles Manyanet i l’Alzina, de 
Molins de Rei, a la categoria Cicle Inicial; i El Pilar i Sant Antoni 
Maria Claret, de Cornellà de Llobregat, a la categoria Cicle Mitjà.

Marina Salas s’endú el 
Premi Max a la millor actriu

El Baix Llobregat i Cornellà de Llobregat estan d’enhorabona, 
ja que compten amb una de les millors actrius de teatre del 
moment en el panorama català i nacional. Marina Salas, 

juntament amb la seva companya de repartiment Marta Nieto, 
van ser guardonades ex aequo a la millor actriu de teatre durant 
la gal·la de la vint-i-sisena edició dels Premis Max, atorgat per la 
Fundació SGAE, per la seva interpretació en “La infamia”. Una 
història basada en el relat del seu propi segrest de la periodista 
mexicana Lydia Cacho (Ciutat de Mèxic, Mèxic 1963).

Tercera edició de la Gala de la 
Cultura de Sant Vicenç dels Horts

Un any més, Sant Vicenç dels Horts va celebrar l’entrega dels 
premis culturals a la Gala de la Cultura, un reconeixement 
a entitats i veïnat que treballen per la dinamització del 

sector. L’acte es va fer a la Societat Cultural La Vicentina, amb la 
presència d’autoritats i representants de la cultura local, a més 
de participants i guanyadors/es dels diferents certàmens que 
s’organitzen a la ciutat. És ja la tercera edició d’un esdeveniment 
plenament consolidat, símbol del compromís del municipi amb 
l’art, la creativitat i el suport a entitats i persones creadores.

Convocada la 
dotzena edició del 
Premi Literari Delta

El Consell Comarcal del 
Baix Llobregat i els ajun-
taments de Begues, 

Castelldefels, Castellví de Ro-
sanes, Cervelló, Corbera, El 
Prat, Esplugues, Gavà, Pallejà, 
Sant Andreu de la Barca, Sant 
Boi, Sant Joan Despí, Sant 
Just Desvern, Sant Vicenç 
dels Horts, Santa Coloma de 
Cervelló, Torrelles i Vilade-
cans amb la col·laboració de 
les biblioteques municipals i 
amb el suport del Consell de 
les Dones del Baix Llobregat i 
de la Diputació de Barcelona, 
convoquen la dotzena edició 
del Premi Literari Delta de na-

rrativa escrita per dones. En-
guany estarà coorganitzada 
per l’Ajuntament de Vilade-
cans i el Consell Comarcal del 
Baix Llobregat. El termini de 
presentació de les obres fina-
litza el 22 de setembre.

CULTURA
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ESPORTS
Cuesta i Aguayo es coronen       
a la Cursa Delta Prat 2023

David Cuesta, amb un temps de 33’32’’, i Sofia 
Aguayo, del Triatló Prat (36’11’’’), es van imposar en 
els 10.000 metres de la vint-i-tresena edició de la 

Cursa Delta Prat que es va celebrar al Prat de Llobregat. 
La prova atlètica, que cada any organitza el Periòdic 
Delta i el club d’atletisme Pratenc AA amb el suport de 
l’Ajuntament, va ser tot un èxit de participants. El total de 
persones que van prendre part a les diferents categories 
va ser d’un miler d’atletes, que van poder retornar al 
rapidíssim recorregut de l’Avinguda Montserrat.

El Viladecans BF continuarà un 
any més a la Lliga Femenina 2

Les viladecanenques no van poder accedir a les semifinals 
de la Fase Final de la Lliga Femenina 2 i, per tant, i no van 
poder lluitar per l’ascens a la Lliga Challenge. En el darrer 

i decisiu partit de la fase prèvia van perdre davant l’Azul 
Marino Viajes Mallorca per 56-50. També va caure en el partit 
inaugural amb l’Unicaja Mijas (61-55) i va guanyar el segon 
davant del Hierros Díaz Miralvalle (49-45). La competició de 
bàsquet es va celebrar a la ciutat balear d’Inca. 

La UE Santboiana cau a les 
semifinals de la Copa del Rei

La Unió Esportiva Santboiana va quedar eliminada de 
la Copa del Rei després de perdre a semifinals davant 
Recoletas Burgos-Universidad de Burgos que es va 

disputar a San Amaro (46-28) a partir únic. L’equip dirigit 
per Sergi Guerrero va pagar molt car els errors propis en 
un duel igualat. Al descans, els baixllobregatins ja perdien 
per 24-11, i no van tenir capacitat de reacció a la represa.

L’esport Castelldefelenc va 
celebrar la seva gran Nit

Castelldefels va viure el divendres 5 de maig la vint-i-
tresena edició de la Nit de l’Esport. La cerimònia, en 
la que es premien els millors esportistes individuals 

i els equips de la ciutat, va tenir lloc al Poliesportiu 
Municipal de Can Vinader. En total, es lliuraran onze 
premis (incloent-hi diverses mencions especials) als 
millors esportistes i clubs de la temporada.

Foto: PD

SANT JUST DESVERN

Torna el futbol femení amb un 
projecte il·lusionant i ambiciós
L’Atlètic Sant Just FC ha iniciat enguany l’Escola femenina 
amb una quarantena de nenes de diverses edats

Després d’uns quants 
anys d’absència en el 
municipi la pilota ha 

tornat a rodar també per a 
les noies. L’Atlètic Sant Just 
FC ha encetat, des d’aquesta 
temporada, l’Escola de Fut-
bol Femení on s’apleguen, 
cada divendres, una qua-
rantena d’amants d’aquesta 
modalitat esportiva que 
està vivint un moment molt 

dolç. “Des de l’entitat apos-
tem per al futbol femení. 
Volem potenciar-lo amb un 
engrescador i il·lusionant 
projecte que hem iniciat 
aquest any després d’uns 
anys sense tenir-ne. Comp-
tem amb una Escola que 
ha tingut una gran respos-
ta des que ho vam donar 
a conèixer. Volem tornar a 
enganxar al futbol les noies 

de Sant Just Desvern”, ex-
plica el president Pep Pa-
lacios. Actualment, el club 
ha fet les primeres passes 
i ja ha posat els fonaments 
del que ha de ser, en un fu-
tur pròxim, un mirall per a 
altres entitats de futbol de 
la comarca i província. “El 
prestigi que gaudim amb 
el futbol masculí el volem 
aprofitar per al femení. El 
nostre desig és aplicar la 
mateixa metodologia, que 
tants bons resultats ens 
estan donant. Sabem que 
encara estem lluny de clubs 
com el Levante Las Planas o 
el Fontsanta Fatjó, però ens 
il·lusiona molt”, destaca.

Nou espai
Amb la inauguració d’un 
nou camp de futbol, l’Atlètic 
Sant Just compta amb més 
capacitat per donar cabuda 
a més equips, on el futbol 
femení ha de ser una peça 
molt important. Palacios 
parla clar quan indica que 
“nosaltres no volem apun-
tar-nos a cap moda, ja que 
teníem futbol femení l’any 
2010 quan ens vam fundar. 
Per diverses circumstàn-
cies no es va poder man-
tenir, però ara tenim totes 
les condicions perquè tor-
ni a ser una part molt im-
portant de l’entitat.”

Foto: At. Sant Just FC

CORNELLÀ DE LLOBREGAT 

Doblet del Cornellà Atlètic al 
Campionat d’Espanya de Clubs
El masculí lluitarà pel títol i el femení per l’ascens de categoria

Doble èxit de l’atletisme 
cornellanenc aquest 
cap de setmana. Una 

fita històrica per a la ciutat 
i la comarca del Baix Llobre-
gat. Els dos equips masculí i 

femení del Cornellà Atlètic 
van fer una impecable com-
petició a la Lliga Joma i a la 
Lliga Iberdrola respectiva-
ment. “El nostre lema és “Or-
gull Verd”, dues paraules que 

reflecteixen el que som. Un 
club humil i amb la majoria 
de gent de la casa. En defini-
tiva, una família. Estem molt 
orgullosos dels nostres atle-
tes”, explica Iñaki Plaza, vice-
president de l’entitat.

Els resultats
L’equip masculí va firmar una 
segona jornada rodona de la 
Lliga Joma a l’Estadi Corona 
de Aragón de Saragossa. Els 
cornellanencs van obtenir 
la victòria amb un total de 
196,5 punts, davant de rivals 
tan potents com l’Alcampo 

Scorpio o la Reial Societat, 
a més del CD Surco Lucena. 
L’equip masculí disputarà la 
final de la Lliga Joma a Ma-
drid el pròxim 10 de juny 
on lluitarà per aconseguir el 
podi. D’altra banda, les noies 
van finalitzar en primera po-
sició a l’Encontre IV que es 
va celebrar a Vilafranca de los 
Barros (Badajoz), en la segona 
jornada de la Lliga Iberdrola 
de Primera Divisió, amb un 
total de 187 punts. Les noies 
també viatjaran a Madrid per 
disputar, l’11 de juny, l’ascens 
a la Divisió d’Honor.

Foto:  Cornellà Atlètic
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Sheila Martínez continua 
donant moltes alegries a 
Viladecans i Ruytai Club 

Calderón. Aquesta vegada, 
la kickboxer va pujar el més 
amunt del podi en els Cam-
pionats d’Espanya de Kick 
Boxing que es van celebrar 
del 4 al 7 de maig a Guadala-
jara. A la final de Light Contact, Martínez va guanyar per un clar 
3-0 per unanimitat a Laura Cortés, de la selecció de Castella i 
Lleó. Un dia després, dirigida en tot moment des de la canto-
nada pel seleccionador Francesc Calderón, va aconseguir fer-
se amb l’or en la modalitat de Kick Light, després de guanyar 
en semifinals a la murciana Emily Salazar, en un gran combat.

Sheila Martínez, campiona  
de Light Contact i Kick Light

La Junta Directiva de l’FCF 
va aprovar el nomena-
ment d’Ivan Carrillo com 

a nou president de la Fun-
dació Catalana de Futbol. 
D’aquesta manera, l’actual 
president del CF Gavà agafa 
el relleu al capdavant de la 
institució de Pere Guardiola, 
qui ha estat al capdavant de la Fundació FCF els últims nou 
anys. Recordem que Guardiola es va acomiadar del càrrec 
en la darrera gala dels Premis Solidaris, celebrada el passat 
mes de febrer a l’Antiga Fàbrica Estrella Damm, de Barcelo-
na. Després d’assumir la presidència, Carrillo va voler agrair 
“al president i la resta de membres de la Junta Directiva de la 
Federació” per encarregar-li la nova responsabilitat.

Iván Carrillo, nou president de 
la Fundació Catalana de Futbol

Foto:  FCF

Paul McGrath va acon-
seguir fer història du-
rant la disputa del II 

Gran Premi Internacional 
Madrid de marxa aconse-
guint la millor marca es-
panyola de la història. El ga-
vanenc del Cornellà Atlètic, 
que va finalitzar en cinque-
na posició de la general, va acabar la cursa amb un temps 
de 39’09’’, el que va suposar un nou rècord d’Espanya sub 
23 als 10.000 metres marxa i superar l’anterior millor regis-
tre nacional de 39.27, que ostentava el viladecanenc Valen-
tí Massana, el 1992. “L’experiència viscuda ha estat brutal, 
competint de tu a tu contra els millors del món i obtenint 
una cinquena posició increïble”, va dir al final de la prova. 

McGrath, nou rècord d’Espanya 
sub 23 als 10 quilòmetres marxa

Foto:  PM

SANT FELIU DE LLOBREGAT

El CB Santfeliuenc assoleix 
l’ascens a la Lliga LEB Plata
La cinquena edició de l’Enfutbola’t va aplegar fins a 850 jugadors 
i jugadores amb diversitat funcional, intel·lectual i sensorial

Foto:  FCF-CBS

PALLEJÀ 

Carla Martínez, or a l’Europeu 
d’escalada de velocitat
Va guanyar a la ucraïnesa Alina Shchyharieva a la sèrie final

El municipi càntabre de Lié-
bana va acollir la segona 
prova de la Copa d’Europa 

d’escalada de velocitat, amb la 
participació de Carla Martínez. 
La pallejanenca va aconseguir 
la medalla d’or, el seu segon 
gran èxit en una competició 
internacional (el primer va 
ser al Campionat d’Europa a 
Hamburg l’any 2022). Un pri-
mer lloc que manté la baixllo-
bregatina en primera posició 
de la classificació general a 
l’Europeu. Carla Martínez es 
convertia en la gran prota-

gonista de la selecció espan-
yola durant la competició en 
guanyar la ucraïnesa Alina 
Shchyharieva en la sèrie final. 
La seva rival va caure durant la 
cursa, que va facilitar el triomf 
de la velocista de Pallejà fent 
un temps de 8,134 segons. 
A les semifinals, Martínez 
havia vençut la italiana Erica 
Piscopo, i als quarts de final a 
la ucraïnesa Oksana Burova. 
La competició es va celebrar 
a Fuente Dé i va aplegar 140 
escaladors i escaladores pro-
cedents de dinou països.

Foto: RCC

ESPORTS

Foto: CM

El primer equip masculí 
de bàsquet del CBS va 
certificar, a la Fase Final 

de la Lliga EBA, l’ascens a la 
LEB Plata. En el primer partit 
es va imposar a l’Uros de Ri-
vas madrileny (78-59).  En el 
segon també va guanyar da-
vant l’amfitrió, el Ciudad de 
Huelva, per 70-63 i va acon-
seguir l’ascens. En el tercer i 
darrer, sense cap transcen-
dència, els d’Itai Levy davant 
el Puerto Sagunto (95-90).  

Futbol
Sant Feliu de Llobregat va 
acollir l’1 de maig la cinquena 
edició de l’’Enfutbola’t. Fut-

bol per a tothom’. La jornada 
lúdic-esportiva, organitzada 
per la Fundació de la Fede-
ració Catalana de Futbol, va 
tenir com a protagonistes a 
jugadors i jugadores amb di-
versitat funcional, intel·lectual 
i sensorial, i voluntaris. 
L’esdeveniment esportiu va 

comptar amb una participa-
ció i seguiment d’ensomni, 
tant al Camp de Futbol Muni-
cipal de Les Grases, com al Po-
liesportiu Andrei Xepkin, on 
es van disputar els partits de 
la modalitat de futbol sala. Les 
dues instal·lacions esportives 
de la capital del Baix Llobre-

gat van acollir els partits de 
futbol-7 i els de futbol sala, 
amb un total de 47 equips 
inscrits, formats per 850 ju-
gadors i jugadores. Aquests 
es van distribuir en sis ca-
tegories segons el nivell, i 
es van celebrar setanta-dos 
partits al llarg de la jornada.
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